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جلسة المراجعة الخاصة بكمبوديا

46 Session of the Universal Periodic Review
29 April – 10 May 2024 
Review of Cambodia

 

السيد الرئيس،  
نرحب بوفد كمبوديا، ونشكره على العرض الذي أكَّد التزام البلاد الثابت بحماية وتعزيز حقوق الإنسان على الصعيد الوطني، بما في ذلك من خلال وضع وتعديل وضمان إنفاذ القوانين ذات الصلة، وتوسيع برامج التثقيف حول حقوق الإنسان، وتعزيز فرص الحوار والتعاون الدولي. 
أخذنا علماً بالأثر الإيجابي لبرامج التنمية الاجتماعية – الاقتصادية ودورها في الحد من الفقر وتحسين مستوى المعيشة وخاصة في المناطق الريفية، ونشجع على الاستمرار في اعتماد وتنفيذ هذه البرامج. 
نود أن نتقدم بتوصيتين:  
1. مواصلة الجهود لتحسين الوصول إلى خدمات صحية ذات جودة والنظر في سبل توسيع نطاق التغطية الصحية.  
1. الاستمرار في جهود تحسين جودة النظام التعليمي الوطني وتوفير الوصول إلى التعليم للجميع.  
نتمنى لكمبوديا استعراضاً موفقاً. 
Mr. President,
We welcome the delegation of Cambodia and thank them for the presentation that affirmed the country's firm commitment to protecting and promoting human rights at the national level, including through establishing, amending, and ensuring the enforcement of relevant laws, expanding human rights education programs, and enhancing opportunities for international dialogue and cooperation.
We take note of the positive impact of socio-economic development programs and their role in reducing poverty and improving the standard of living, especially in rural areas, and we encourage the continued adoption and implementation of these programs.
We would like to make two recommendations:
1. Continue efforts to improve access to quality health services and consider ways to expand health coverage.
2. Continue efforts to improve the quality of the national educational system and provide access to education for all.
We wish Cambodia a successful review.
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